

Making a Difference: Michele Hollins, Q.C.

## Meet the new president

**“I am a better and happier lawyer because of my involvement in the CBA.”**

**M**ichele Hollins is happy — she loves being a lawyer and thoroughly enjoys the practice of law. The new president credits her involvement with the CBA for this, convinced that the network of people, the tools, the programs and the services offered have enhanced her professional experience and provided invaluable support.

“The CBA provides me with a built-in community of people whose experiences are just different enough, but also similar enough to find a sense of camaraderie and support,” she says.

By **Katya Hodge**



One of Hollins’s priorities in her year as president is to reinforce the importance of health and wellness in the legal profession. With the Lawyers Professional Assistance Conference’s recent research reporting that levels of stress and depression among lawyers is growing exponentially, Hollins emphasizes the importance of opening up the dialogue and

supporting lawyers.

“I’ve had my own experiences in that regard, and I know that the CBA people around me, my colleagues, were instrumental in making sure that I recognized my problem and that I got help,” she explains.

Hollins also hopes to explore the role of women in the profession, cognizant of Chief

Hollins spends as much time as she can walking and running her dogs Ennis (left) and Stella (right).

Hollins aime passer ses temps libres à promener ses deux chiens Ennis (gauche) et Stella (droite).

Justice Beverley McLachlin’s recent challenge to take stock of gender equality in the legal profession.

“It’s not a simple conversation, but it’s an important one and I hope we’ll have the opportunity to open the doors to a wider dialogue on where women are and what progress remains to be made,” she says.

A partner with Dunphy Best Blockson LLP in Calgary, Hollins joined the CBA during her articling year. She brings a wide range of experience to her new role, having worked on both provincial and national committees, including the National Membership, Finance and Communications committees, and the Alberta Editorial Committee. In 2007 she served as the

CBA Alberta Branch President and in 2010 she received the CBA Louis St. Laurent Award for exceptional service to the goals and objectives of the CBA.

“I am a better and happier lawyer because of my involvement in the CBA and I think that’s going to mean that I’m going to do this and going to enjoy doing it for a lot longer. N

Changer le monde : Michele Hollins, c.r.

## La nouvelle présidente vous salue!

**« Je suis meilleure et plus heureuse comme avocate à cause de mon engagement à l’ABC. »**

Par **Katya Hodge**

**S**i la nouvelle présidente Michele Hollins est heureuse et adore exercer le droit, c’est à cause de son engagement au sein de l’ABC. Elle se dit convaincue que les réseaux de gens qu’on y trouve, les outils, les programmes et les services ont enrichi son vécu professionnel et apporté un soutien inestimable.

« À l’ABC, je fréquente une communauté de juristes dont l’expérience — juste assez différente, juste assez similaire — me permet de retrouver une ambiance de camaraderie et de soutien », dit-elle.

Durant sa première année à la présidence, Michele Hollins entend insister sur l’importance de la santé et du mieux-être dans la profession juridique. Le Programme d’aide aux juristes rapportait récemment une croissance exponentielle des niveaux de stress et de dépression chez les juristes. L’ouverture d’un dialogue et un soutien accru s’imposent.

« J’ai eu mes propres expériences à cet égard, et je sais que les gens de l’ABC, autour de moi, mes collègues, m’ont grandement aidé à reconnaître le problème et à obtenir de l’aide », explique-t-elle.

Consciente de l’appel récent de la juge en chef Beverley McLachlin, qui avait demandé de faire le point sur l’égalité des femmes au sein de la profession juridique, M<sup>re</sup> Hollins n’a pas l’intention de négliger le rôle des femmes dans la profession.

« C’est un enjeu important et j’espère que nous aurons

l’occasion de lancer un dialogue élargi sur la situation des femmes juristes et sur les progrès qu’il nous reste à accomplir », dit-elle.

Associée au cabinet Dunphy Best Blockson s.r.l., à Calgary, M<sup>re</sup> Hollins a adhéré à l’ABC durant son année de stage. Son expérience est vaste dans l’association, ayant œuvré dans des comités provinciaux et pancanadiens, y compris les comités du recrutement, des finances et des communications, ainsi que le comité de rédaction de l’Alberta. Elle a présidé la Division albertaine de l’ABC en 2007 et reçu le Prix Louis Saint-Laurent en 2010 pour sa contribution à la réalisation des objectifs de l’ABC.

« Je suis meilleure et plus heureuse comme avocate à cause de mon engagement à l’ABC et je pense que cela signifie que je continuerai à m’y engager pour longtemps. N

MARNIE BURKHART/JAZHART STUDIOS